
Verslag vergadering milieuraad. 
    

21 /04 /2022 
 

Plaats: OC Tielen 

Uur: 20.00 – 22.15 uur  

 

Aanwezig:, Herman Wens, Dirk Potters, Jan Geudens, Jef Diels, Jozef Van Eyck, Hilde 

Versmissen, Elke Cos, Greet Van Sas, Paul Vernelen,  

Rob Guns (tot en met punt 2 Deel 1) 

Verontschuldigd: Josephine Meeuwssen, Raimonda Vangoidsenhoven, Jef Embrechts, Zaity 

Kamarulzaman, Frans Smets, Gert Storms,  
 

1. Eventuele vragen bij goedgekeurd vorig verslag:  

 

Nieuws van de Leidingstraat? Zou, als ie er komt, langs autostrade komen te liggen. 

Vraag blijft welke winst er voor het milieu te halen is, hoe ligt de balans? 

Rielenbroek: gracht ligt er nog. Houtkanten mogen niet gerooid worden, moeten wel 

gekapt worden en de breedte dient gehandhaafd. 

Nestkastjes: rondom de sportvelden van de Molenstraat in het geel: niet de beste kleur 

maar realisatie van KSA. Best is een houtkleur. Eens navragen of er daardoor een effect is. 

 

2. Beheer van bomen.  

 

Elke Cos, groenambtenaar van Kasterlee geeft toelichting met een presentatie. 

De dienst werkt aan een bomeninventaris. Iedere boom krijgt een eigen nummer en een 

eigen beheerplan tot 2035. Tot nu toe zijn er 2.000 bomen genummerd. 

Om de 3 jaar vindt een standaard-controle plaats door personeel dat daartoe een VTA-

opleiding volgde. Indien nodig wordt een externe specialist/treeworker geraadpleegd. 

Snoeiwerken zijn zelden noodzakelijk. Ingrepen om esthetische redenen zijn financieel niet 

haalbaar. 

Meldingen zijn altijd welkom bij milieudienst of TD, bv. voor overhangende bomen of 

struiken. 

Wild opgeschoten bomen worden gesnoeid als er verkeersveiligheid mee gemoeid is. Privé-

eigenaars worden aangeschreven als er gevaar is.  

Opmerking vanuit de groep: als snoeiwerken op tijd gebeuren, vooraleer de boom groot is, 

worden ingrepen vermeden, bv. dreiging van afscheuren.  Antwoord: er is een grote 

achterstand en die is niet op een paar jaar ingehaald. In de beheerplanning staat dat een 

boom tot 4 meter takvrij moet zijn. In de zomer worden 3 tijdelijke werkkrachten 

aangeworven voor onkruid etc. 

Opmerking vanuit de groep: carpinus vraagt een jaarlijkse snoei, die kan men dan beter 

niet planten.  

De voorzitster dankt Elke Cos voor de verhelderende uiteenzetting. 

 

De fietstocht die gezien wordt als een vorm van teambuilding, zal doorgaan op zaterdag 30 

april, start om 18.00 uur aan Den Drietip in Tielen. Jan Geudens heeft een parcours 

uitgestippeld . Ook de vrijheidsboom uit 1919 zal aangedaan worden.  

 

 

3. Deel 1: adviezen op vraag van de gemeente 

 

- Startnota van het RUP nieuw recyclagepark is in voorbereiding  

Info staat op de website van de gemeente. 

Op donderdag 5 mei vindt een infovergadering plaats. Het RUP gaat in onderzoek: zone 

landbouw omzetten, opgesteld door IOK. 

Bodemonderzoek en sanering van de grond staan hier los van. 



Het betreft een gebied van circa 1 ha. Overlegd werd met ANB en er komt een bomenrij 

als groene buffer. Overleg met de landbouw: vanwege de sanering is het een verloren 

terrein. Er zal een ventweg komen om verkeersopstopping te voorkomen. 

Weegbrug? Wordt later bekeken. 

Wat met het oud containerpark? Mag later geen belasting geven voor de omgeving.  

 
      Deel 2: advies op eigen initiatief 

 
Voorbereiding: 

Infrabel plant 2 verkeerstunnels in Tielen ten einde een aantal overwegen te kunnen sluiten. 

De gemeente is dan verplicht op eigen kosten nieuwe wegen aan te leggen.  

Wat zou dat voor het milieu betekenen? Wat zou dat betekenen voor opgemaakte 

meerjarenplannen zoals ‘behoud van open ruimte’, ‘behoud landbouwgronden’, ‘behoud 

groen als klimaatbescherming’, ‘betonstop’ ? 

 

Voor de meeste leden was dit nieuw en zo werd de vraag gesteld om informatie te krijgen 

uit eerste hand, bv. van schepen Storms. Na volledige informatie zal een advies op eigen 

initiatief geschreven worden.  

 

4. Bescherming van akkervogels. 

 

Het gaat niet goed met de akkervogel. Ondanks de gerichte inzet van instrumenten voor het 

behoud en herstel van de biodiversiteit in onze landbouwgebieden blijft de populatie 

achteruitgegaan. Het soortenbeschermingsprogramma moet daar op 5 jaar tijd verbetering 

in brengen. Bedoeling is om bepaalde initiatieven structureler aan te pakken in heel 

Vlaanderen, zoals de maatregel waarbij landbouwers beheerovereenkomsten voor 

akkervogels kunnen aangaan met de Vlaamse Landmaatschappij (VLM). "Dit initiatief is dan 

ook voorafgaand besproken met de landbouwverenigingen. Het nieuwe landbouwbeleid kan 

alvast extra stimulansen bieden via diverse beheerovereenkomsten en ecoregelingen", 

aldus de minister. 

Dirk Potters licht toe hoe verscheidene verenigingen in een proefproject rond De Zegge 

samenwerken om zoveel mogelijk akkervogels te beschermen. Voor de kievitsnesten 

worden mandjes ingezet die door de landbouwer verplaatst worden als dat nodig is.  

Herman Wens vertelt dat overeenkomsten met de VLM  al zo’n twintig jaar bestaan en als 

positief worden ervaren door de landbouwers. Sowieso zal vanaf januari 2023 dergelijke 

overeenkomst verplicht zijn. 

 

5. Rondvraag 

 

- Chocoladewandeling : zie affiche. Fairtrade, eerlijke handel, Rulheyde. 15 mei. 

- Waterbeleid: toelichting, samen met landbouwraad, is nog in voorbereiding. 

- Autoluwe fietsroute. Jef Diels is nog steeds gekant tegen het huidig plan van de 

autoluwe fietsroute. Volgens Jef zullen veel wagens vanwege de tractorsluis nu 

moeten omrijden en die extra kilometers zijn een slechte zaak voor de luchtkwaliteit. 

De voorzitster beklemtoont dat het besluit is genomen en dat er een toename van 

het fietsverkeer te verwachten valt, hetgeen dan weer wel een positief effect heeft 

op de luchtkwaliteit. 

 
- Volgende vergadering: 23 juni. 

 

 

De secretaris       De voorzitster   

     

Paul Vernelen       Greet Van Sas   

      


